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خبر

آموزش

»معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و 
پرورش« خبر داد:

جزییات جدید از نحوه »حضور« 
دانش آموزان در مدارس

»صادق ستاری فرد« - معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت 
آموزش و پرورش- اظهار کرد: بر اساس اطلاعات به دست آمده 
درصد  واکسیناسیون، حدود ۹۲.۵  آمار  آخرین  در خصوص 
دانش آموزان ۱۲ تا ۱۸ سال دز اول و ۷۵درصد دانش آموزان 
نیز دز دوم را دریافت کرده اند. این موضوع برای فرهنگیان 
و معلمان در دریافت دز اول ۹۲درصد و در دریافت دز دوم 

واکسیناسیون کرونا ۸۶درصد است.
سوم  دز  تزریق  بهداشت  وزارت  سیاست  افزود:  وی 
واکسیناسیون است که این موضوع باید برای فرهنگیان در 
دستور کار قرار گیرد؛ در حال حاضر حضوری شدن مدارس و 
توسعه آموزش های حضوری به تصویب رسیده و باید میزبان 

دانش آموزان و فرهنگیان باشیم.
ستاری فرد درخصوص آخرین وضعیت بازگشایی مدارس و 
جزئیات آن ادامه داد: با توجه به مصوبه اخیر ستاد ملی کرونا 
در خصوص لزوم حضوری شدن آموزش های مدارس، مدیریت 
این مهم از طریق شورای مدرسه با همکاری انجمن اولیاء انجام 
شود. در مناطق روستایی و کم جمعیت و مدارس با تراکم 
کلاسی کمتر، حضور دانش آموزان می تواند به صورت روزانه در 
۵روز هفته باشد البته رصد وضعیت منطقه و دانش آموزان از 

حیث ابتلای به بیماری نیز باید مدنظر باشد.
معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش گفت: 
در مدارس روستایی و کم جمعیت شهری، از مدت ها قبل، 
آموزش در مدارس به صورت کامل حضوری انجام می شود. 
در دوره متوسطه اول و دوم یعنی پایه هفتم تا دوازدهم 
تمام آزمون های پایان نیمسال اول کاملاً حضوری بود اما 
برای توسعه آموزش های حضوری در کلان شهرها و مناطق 
پرجمعیت به ویژه شهر تهران و شهرستان های استان تهران 
در نمیسال دوم مساله افزایش تراکم جمعیت کلاسی و نیز 
ساماندهی سرویس های تردد مدارس موضوع جدی است که 

لازم است مورد توجه مدیران مدارس قرار گیرد.
ستاری فرد با تأکید بر این که رعایت فاصله اجتماعی و ماسک 
زدن نیز از سوی ستاد ملی کرونا برای حضوری شدن آموزش ها 
ساماندهی  و  مهم  این  رعایت  ضمن  افزود:  است،  الزامی 
سرویس های مدارس به ویژه در شهر تهران و مدیریت تراکم 
کلاس ها، توصیه می شود به نحوی اقدام شود که دانش آموزان 

به صورت زوج و فرد و روزانه در کلاس حاضر شوند.
وی گفت: سیاست ما برای توسعه آموزش حضوری به صورت 
تدریجی و رصد وضعیت موجود با استفاده از سامانه رصد 
نظام مراقبت کووید ۱۹و نیز توجه به ملاحظات و تصمیمات 
ستاد ملی کرونا است چراکه برای این مهم، حفظ سلامت 

دانش آموزان برای ما یک اصل و ضرورت است.
ستاری فرد عنوان کرد: با توجه به موضوع سخت شدن بازگشت 
پذیری برخی دانش آموزان و ایجاد بی انگیزگی آنان برای حضور 
در کلاس درس، باید موارد تشویقی و انگیزشی را برای تسهیل 

بازگشت پذیری عزیزان مدنظر قرار دهیم.
معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش اضافه 
کرد: ضمن تسهیل در تردد دانش آموزان به مدرسه، باید نسبت 
به جذاب سازی فعالیت ها و برنامه های مدرسه، فعالیت هایی 
را در دستورکار قرار دهیم؛ لذا به اقتضای شرایط هر مدرسه 
و منطقه، ورزش روزانه در مدارس اجرا می شود تا مسأله کم 
تحرکی، اجتماعی شدن و سیستم ایمنی دانش آموزان نیز 

مدنظر قرار گیرد.

حوادثوانتظامی

»سردار حسین اشتری« - فرمانده کل انتظامی جمهوری 
اسلامی ایران - در آیین رونمایی سامانه پیامکی ۱۱۰ و 
ارتباط از طریق پیام کوتاه با مرکز فوریت های پلیسی 
انتظامی  ۱۱۰ )ویدئو کنفرانسی و با حضور فرماندهان 
استان های سراسر کشور(، با اشاره به تنوع، گستردگی و 
پیچیدگی ماموریت های پلیس تاکید کرد: امروز پلیس 
جمهوری اسلامی ایران جزء سازمان های برتر خدمات 
رسان در کشور است، این توفیق را داریم که به پهنای 
جغرافیای کشور از نقطه صفر مرزی تا مرکز به مردم عزیز 
کشور خدمت کنیم. سالانه بیش از یک صد میلیون 
خدمت به مردم ارائه می دهیم و یکی از مجموعه هایی 
که به صورت شبانه روز با مردم در تعامل و ارتباط است، 

مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ است.
سردار اشتری با اشاره به سطح تماس و ارتباطات مردم 
با سامانه فوریت های پلیسی ۱۱۰ خاطر نشان کرد: رشد و 
ارتقاء شیوه خدمات دهی انتظامی همواره در دستور کار 
پلیس بوده و امروز در مسیر ارتقاء این خدمات شاهد 
افتتاح رسمی سامانه پیامکی فوریت های پلیسی ۱۱۰ 

هستیم.
وی افزود: به استناد گزارش انجمن حمایت از افراد با 

افت شنوایی، قریب به دو درصد جامعه را افراد ناشنوا و 
یا با افت شنوایی و افراد سخت گویش تشکیل می دهند 
که به دلیل ناتوانی و مشکلات کلامی، قادر به برقراری 
تماس تلفنی با فوریت های پلیسی نبودند و در واقع راه 
اندازی سامانه پیامکی فوریت های پلیسی ۱۱۰ و ارتباط 

این افراد از طریق پیام کوتاه با پلیس گامی 
در راستای رسیدگی به نیازهای پلیسی این 

قشر است.
سردار اشتری ادامه داد: ضمن اینکه برخی 
شهروندان به دلایل و شرایط مختلف قادر 

به برقراری تماس با سامانه 
های  فوریت  تلفنی 
پلیسی ۱۱۰ نیستند که 
سامانه  اندازی  راه  با 
پیامکی فوریت های 
بستر   ،۱۱۰ پلیسی 
ارتباط  برای  لازم 
مختلف  اقشار 
پلیس  با  جامعه 
فراهم شده و این 

بسترسازی در سراسر کشور صورت گرفته؛ خوشبختانه 
این اقدام؛ فنی، علمی و گامی در راستای هوشمندسازی 

پلیس است.
فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران یادآور شد: 
امروز در مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ همکارانی برای 
پاسخگویی فعالیت می کنند که به زبان های مختلف 
جهان آشنا و مسلط هستند تا در صورت نیاز افراد 
به کمک پلیس بتوانیم به همه طیف ها و اتباع 

حاضر در ایران نیز خدمات ارائه کنیم.
وی با تاکید بر لزوم سرعت عمل در پاسخ به 
کرد:  نشان  خاطر  مردم  پلیسی  نیازهای 
مطابق مطالبه و انتظار مقام معظم 
خدمت  العالی  مدظله  رهبری  
راس  در  را  مردم  به  منت  بی 
می  مردم  دهیم.  می  کار 
سامانه ۱۹۷  طریق  از  توانند 
نیز با پلیس در ارتباط بوده 
انتقادات  پیشنهادات،  و 
و ... خود را با ما در میان 

بگذارند.

و  اپیدمیولوژی  کمیته  دبیر   - یونسیان«  مسعود  »دکتر 
پژوهش کمیته علمی کشوری مقابله با کووید۱۹- درباره 
وضعیت ابتلا به کووید۱۹ در کشور، گفت: شرایط کشور به 
گونه ای است که طی دو هفته گذشته از نیمه دی ماه روزانه 
افزایش موارد جدید کرونا را داشتیم که حدودا روزی ۱۰ تا ۱۲ 

درصد افزایش نسبت به روز قبلش شاهد بودیم.
وی افزود: وقتی درصدی افزایش نسبت به روز قبل داشته 
باشیم، این درصد به صورت تصاعدی بالا می رود. به عنوان 
مثال اگر همان ۱۰ درصد را هم به عنوان حداقل محاسبه 
کنیم،   اگر قرار باشد روزی ۱۰ درصد تعداد بیماران مان اضافه 
شود، بعد از ۱۰ روز تعداد بیماران جدیدمان ۲.۶ برابر می شود؛ 
به عنوان مثال اگر ما امروز ۵۰۰۰ بیمار جدید داشته باشیم 
و هر روز هم ۱۰ درصد به تعداد بیماران روز گذشته ما اضافه 

شود، بعد از ۱۰ روز تعداد بیماران ما ۲.۶ برابر ضربدر ۵۰۰۰ 
مورد امروز می شود و در نتیجه تعداد بیماران ۱۳ هزار نفر 
می شود. حال اگر همین فرآیند ادامه یابد و کسی جلوی 
آن را نگیرد، بعد از ۲۰ روز این تعداد ۶.۷ برابر می شود. اگر 
همین اتفاق یک ماه متوالی ادامه یابد و جلوی روند گرفته 
نشود، بعد از یک ماه تعداد بیماران ما ۱۷ برابر شده و تعداد 
بیماران مان ۸۵۰۰۰ نفر خواهد شد. بنابراین تصور نکنیم که 
با افزایشی که در هر روز نسبت به روز گذشته می بینیم، ۱۰۰۰ 
مورد به بیماران اضافه می شود،   بلکه ۱۰ درصد اضافه می شود 

که به تدریج عدد بزرگی می شود. 
وی درباره میزان گردش امُیکرون در کشور، گفت: در حال 
حاضر بیش از ۵۰ درصد موارد کرونایی که در  کشور در 
حال گردش است، از سویه امُیکرون است و می توان گفت 

که امُیکرون در کشور غالب شده است. در عین حال در 
کل دنیا ۷۲ درصد موارد ابتلا به کرونایی که بررسی شده، 
امُیکرون بوده و طبیعی است که کشور ما هم مستثنی 
نباشد. بنابراین امُیکرون در دنیا غالب شده و در کشور ما هم 

طبیعتا به ویروس غالب بدل شده است.

»فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران« مطرح کرد:

از سامانه پیامکی فوریت های پلیسی ۱۱۰ رونمایی شد

آخرین  خصوص  در  میرجعفری«  »نوشا 
برومند نجفی محیط بان  پرونده  وضعیت 
کرمانشاهی گفت: دو جلسه صلح و ساز 
آقای  موکلم  پرونده  خصوص  در  بود  بنا 
جلسه  یک  که  شود  برگزار  نجفی  برومند 
و  برگزار شد  بهمن(  ) یکشنبه ۳  روز  آن 
 ۵ سه شنبه  روز  است  قرار  دیگر  جلسه 

بهمن برگزار شود.
آقایان  توسط  سازش  و  صلح  جلسات  مقدمات  داد:  ادامه  دادگستری  وکیل  این 
توسلی زاده و رنجبر فراهم شده و از معتمدان منطقه دعوت شده است تا مقدمات 

را فراهم کنند. 
وی درباره این که گفته می شود تیراندازی در محیط غیرحفاظت شده از سوی محیط بان 
کرمانشاهی صورت گرفته است، گفت: بارها درباره این مسئله صحبت شده است، طبق 
نقشه هایی که ما از اداره محیط زیست کرمانشاه دریافت کردیم، حادثه دقیقا در منطقه 

حفاظت شده بیستون و در داخل منطقه اتفاق افتاده است.

»سردار موسی کمالی« - مشاور عالی قرارگاه 
کل  ستاد  سربازان  آموزی  مهارت  مرکزی 
نیروهای مسلح- با بیان اینکه اشتغالزایی 
اصلی ترین  از  یکی  اشتغال  از  حمایت  و 
سربازان  آموزی  مهارت  قرارگاه  اهداف 
در  گفت:   است،  مسلح  نیروهای  ستادکل 
واقع طرح مهارت آموزی به سربازان در این 
راستا به اجرا درآمده تا اولا سربازان در طول 

خدمت دست کم یک مهارت را بیاموزند و ثانیا مهارتی را فرا بگیرند که مورد نیاز 
کشور است و بتوانند پس از پایان خدمت نیز در همان حوزه جذب به کار شده و 

فعالیت کنند.
وی ادامه داد:  در همین راستا نیز قرارگاه مهارت آموزی سربازان پیگیری هایی را برای 
پرداخت وام های اشتغالزایی به سربازان ماهر پس از پایان خدمت آغاز کرد و بانک های  
ملی، صادرات، ملت و تجارت نیز روند پرداخت وام را آغاز کردند. مبلغ وام یک میلیارد 

ریال است که باید طی هفت سال بازگردانده شود.

»وکیل محیط بان کرمانشاهی« خبر داد:

اولین جلسه صلح و سازش
 پرونده برگزار شد

»مشاور عالی قرارگاه مرکزی مهارت آموزی سربازان نیروهای مسلح«:

شرایط دریافت وام صد میلیونی برای 
سربازان اعلام شد

جامعهمحیطزیست

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه 
»سیدحمیدرضا شمس حجتی« که   ۱۳۶۰/۱۱/۵ در  منطقه 

دیوان دره کردستان به مقام شامخ شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

»دبیر کمیته اپیدمیولوژی و پژوهش کمیته علمی کشوری مقابله با کووید1۹« خبر داد:

»امُیکرون« در کشور غالب شد

بهداشتوسلامت
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اجتماعی

بانکوبیمه

»رئیس کل بانک مرکزی« خبر داد:
تامین 44 میلیارد  دلار 

ارز در 10 ماه گذشته
»علی صالح آبادی« -رئیس کل بانک مرکزی- گفت که، 
در ۱۰ ماه گذشته نزدیک به ۴۴ میلیارد دلار تامین ارز 
داشتیم و با توجه به شرایط موجود پیش بینی می شود 
این روند رو به رشد مثبت تداوم داشته باشد. وی افزود: 
به  توجه  با  و  است  بوده  انجام شده خوب  ارز  تامین 
شرایط موجود پیش بینی می کنیم روند رو به رشد مثبت 

تداوم داشته باشد. 
وی بیان داشت: یکی از محورهای جلسه امروز تحولات 
بازار ارز بود که براساس گزارش ها پیش بینی های مثبتی 
در خصوص این بازار وجود دارد. در این جلسه گزارشی 
اعضای  به  فروشگاهی  سامانه های  قانون  اجرای  از 
کمیسیون ارائه شد. در ماه های اخیر روند اجرای قانون 
سرعت خوبی داشت و مقرر شد تا پایان امسال عمده 
ساماندهی  فروشگاهی  پایانه های  برسد،  پایان  به  کار 
شود و پرونده های مالیاتی آنها در سازمان امور مالیاتی 

تشکیل شود. 
بانک  قانون  مطابق  ادامه داد:  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
مرکزی مقدمات کار فراهم شده و تا پایان امسال کلیات 
و مواد آن در کمیسیون اقتصادی به جمع بندی می رسد 
با هماهنگی دولت و  آینده در صحن علنی  از سال  و 

مجلس شورای اسلامی به نتیجه خواهد رسید.
از تسهیلات  دیرکرد  توضیح حذف سود جریمه  در  وی 
بانکی نیز گفت: براساس شرع اسلام از جریمه نمی توان 
سود دریافت کرد، همچنین از جریمه نمی توان جریمه اخذ 
کرد، بنابراین مقرر شد که از طریق سیستم بانکی پیگیری 

و نرم افزارهای مربوطه در سیستم بانکی اصلاح شود.

بازرگانی

»محمدرضا پورابراهیمی« - رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس- در پایان جلسه با اعضای کمیسیون اقتصادی 
نظام  در  مهم  موضوعات  از  یکی  گفت:  مجلس، 
با  بتوانیم  جدید  دولت  در  که  است  این  اقتصادی 
همکاری کمیسیون اقتصادی مجلس و بانک مرکزی 

جایگاه اقتدار بانک مرکزی را تقویت کنیم. 
در  شوری  دو  طرح  ظرفیت ها،  از  یکی  افزود:  وی 
در  آن  کلیات  که  است  اقتصادی  کمیسیون  دستور 
صحن علنی مجلس شورای اسلامی تصویب شده و 
با توجه به آغاز به کار دولت سیزدهم این موضوع در 

نشست های اخیر جمع بندی شده است. 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: با توافقی که 
امروز در بانک مرکزی انجام شد ظرف دو هفته آینده 
اقتصادی  کمیسیون  بانکی  پولی  کمیته  جمع بندی 
اقتصاد در خصوص اصلاح  بانک مرکزی و وزارت  با 
قانون بانک مرکزی به اتمام می رسد و تا پایان سال 
این موضوع در کمیسیون اقتصادی نهایی می شود. از 
ابتدای سال آینده بررسی شور دوم اصلاح قانون بانک 
مرکزی که پس از سال ها متوقف شده بود در دستور 

کار صحن علنی مجلس قرار می گیرد. 
این نماینده مجلس با بیان اینکه اقتدار حوزه نظام 
بانکی از حوزه های مهم است، گفت: در قانون فعلی 
ابزار لازم برای نظارت بانک مرکزی در حوزه نظام بانکی 
و موضوعات دیگر یا ضعیف است یا وجود ندارد و به 
به  می تواند  مرکزی  بانک  قانون  اصلاح  می رسد  نظر 

افزایش ظرفیت کمک کند. 
در  اقتصادی  اطلاعات  شفافیت  بحث  زمینه  در  وی 
سامانه  موضوع  این  محورهای  از  یکی  گفت:  کشور 

مودیان و پایانه های فروشگاهی در کشور است و در 
یک سال گذشته با وجود تذکراتی که بانک مرکزی و 
سازمان مالیاتی داده شده است بخش قابل توجهی از 

این قانون اجرا نشده بود. 
پورابراهیمی گفت: براساس گزارش امروز بانک مرکزی 
ابزارهای  کلیه  از  درصد   ۹۰ سال  پایان  تا  شد  توافق 
به  و  داشت  خواهند  مالیاتی  پرونده  کشور  پرداخت 
این مفهوم است که اشراف نظام اقتصادی بر گردش 
بر  تمرکز  واسطه  به  اقتصاد  حوزه  در  مالی  اطلاعات 
اجرای این قانون افزایش می یابد. در پایان اردیبهشت 
فایل های  ایجاد  به  مربوط  پرونده  آینده  سال  ماه 
پرداخت  سیستم  از  که  کسانی  کلیه  برای  مالیاتی 
استفاده می کنند بسته شود و در نتیجه فرار مالیاتی 

به حداقل ممکن می رسد. 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: وضعیت تراز 

گزارش های  براساس  کشور  تجاری 
مناسبی  بسیار  روند  دریافتی 

دارد و پیش بینی می کنیم که 
حجم تجارت کشور تا پایان 
دلار  میلیارد   ۵۰ از  سال 
تا   ۲۵ حدود  و  کند  عبور 
ظرفیت  افزایش  درصد   ۳۰

تقویت  کشور  صادراتی 
شده است. 

روند رو به رشد در سال آینده نیز در برنامه پیش بینی 
بانک مرکزی است و خبرهای خوب در حوزه ارزی که 

با وضعیت موجود است. 
برجام  موضوعات  در  اگر  اظهارداشت:  ابراهیم  پور 
اتفاقاتی رخ دهد که حقوق مردم کشور کسب کند 
وضعیت نظام ارزی و تراز تجاری فراتر از آمار اعلامی 
تجاری  مبادلات  ارزی  و حجم  مقداری  باشد. حجم 
در بحث صادرات با نرخ مطلوبی رو به رشد است و 
گزارش های سیاست ارزی مبنای خوبی برای تصمیم 

گیری است. 
این نماینده مجلس در ادامه گفت: نرخ مالیات بر 
سال  بودجه  لایحه  در  اقتصادی  بنگاه های  عملکرد 
آینده پنج واحد درصد کاهش داشته است و مجلس 
روند  این  که  معتقدیم  و  است  موافق  آن  با  نیز 
نزولی خواهد بود. پایه های مالیاتی جدیدی در نظام 
اقتصادی تعریف کردیم؛ به عنوان نمونه مالیات بر 
عایدی یکی از پایه های مالیاتی به اتمام رسیده 

است. 
بر  مالیات  رویکرد  کرد:  تصریح  پورابراهیمی 
بنگاه ها را کاهش می دهیم و پایه های جدید 
مالیاتی را برای جلوگیری از سوداگری جهت 
می کنیم.  تقویت  واقعی  اقتصاد  به  رسیدن 
مهم  اقدامات  از  یکی  عایدی  بر  مالیات 
این  که  است  اقتصادی  کمیسیون 
هفته گزارش آن در کمیسیون 
می رسد  اتمام  به  اقتصادی 
و به زودی به صحن علنی 

مجلس ارسال می شود.

»رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس« خبر داد:

حجم تجارت امسال به ۵۰ میلیارد دلار می رسد

اقتصادکلان

یکی از زیرساخت های اصلی برای اجرای قانون سامانه مودیان و پایانه های فروشگاهی، 
ساماندهی کارتخوان فعالان اقتصادی است. طبق گفته رئیس سازمان امور مالیاتی، قانون 
سامانه مودیان و پایانه های فروشگاهی باید از چند ماه گذشته اجرایی می شد، اما از آنجایی 
که زیرساخت های آن فراهم نبود، به تاخیر افتاده است. امیدواریم هرچه سریعتر این بستر ها 

و زیرساخت های لازم ایجاد شود تا بتوانیم فراخوانی به مودیان بزرگ داشته باشیم.
به گفته برزگری مدیرکل دفتر طراحی و تحلیل فرآیند و هوشمندسازی نظام مالیاتی، مرحله 
ابتدایی اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان تعیین تکلیف کارت خوان 
هاست. از تعداد ۹ میلیون و ۳۰۰ هزار دستگاه کارتخوانی که از بانک مرکزی داشتیم، ۳ 

میلیون و ۵۱۸ هزار تعیین تکلیف شده اند.
شایان ذکر است؛ صاحبان کارتخوان ها اگر تا پایان بهمن ماه نسبت به رسیدگی به 
دستگاه های خود اقدام نکنند، سه اقدام عدم استفاده از مشوق برای فعالان اقتصادی، 

جرایم و غیرفعال سازی کارتخوان ها نسبت به آن ها اعمال خواهد شد.
مدیرکل دفتر طراحی و تحلیل فرآیند و هوشمندسازی نظام مالیاتی گفت: اصناف و دارندگان 
کارتخوان در صورت ثبت کارتخوان های خود در سامانه سازمان امور مالیاتی، می توانند از 
مشوق هایی از جمله معافیت مالیاتی که برای سال ۱۴۰۰ به میزان ۳۶ میلیون تومان است، 

بهره مند شوند.

بررسی آخرین وضعیت دپوی کالاهای اساسی در گمرک و بنادر  و اعلام گزارشِ فرود 
عسگری -سرپرست معاونت فنی گمرک ایران- نشان از کاهش حدود دو میلیون تنی 
دپو در فاصله نیمه آبان ماه تا سوم بهمن ماه دارد. سرپرست معاون فنی گمرک ایران 
با اشاره به آمار مربوطه تا سوم بهمن ماه اعلام کرد که مجموع موجودی در بندر و 
همچنین کالاهای موجود در شناورهای پای اسکله و یا منتظر در لنگرگاه به حدود پنج 
میلیون و ۷۰ هزار تن رسیده است که از این رقم ۳۷۷ هزار تن در شناورها در کنار 
اسکله قرار دارند و یک میلیون و ۶۱۰ هزار تن دیگر در لنگر گاه منتظر هستند و مابقی نیز 
مربوط به موجودی کالا در انبارها است. عسگری در مورد این که برای ترخیص درصدی 
کالاهای اساسی نیز تغییر تازه ای صورت گرفته است؟ یاد آور شد که طی مصوبه پیشین 
ستاد تنظیم بازار امکان ترخیص ۹۰ درصد کالاهای  اساسی با اعلام بانک وجود دارد. 
اما ۱۰ درصد باقی مانده بعد از صدور کد ساتا امکان ترخیص دارد. با توجه به  پیگیری 
های بعمل آمده چنانچه بانک عامل اعلام کند ثبت سفارش در صف تخصیص است 
گمرک نسبت به ترخیص  ۱۰ درصد با قیمانده اقدام خواهد کرد. وی در مورد این که آیا 
ترخیص تمامی کالای اساسی بدون صدور کد رهگیری بانک موجب ایجاد مشکلاتی در 
رابطه با تامین ارز در مراحل بعدی نخواهد شد  گفت: براساس مصوبات ابلاغی  بانک 

مرکزی قطعا  نسبت به تامین ارز مربوطه اقدام می کند.

»رحیم زارع« - سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه- در نشست خبری، از افزایش یارانه 
نقدی خانوار در سال آینده خبر داد. وی افزود: کمیسیون تلفیق قصد دارد تمام 
یارانه های موجود از جمله یارانه معیشتی را ادغام کرده و در قالب های نقدی و 
غیرنقدی به مردم پرداخت شود. زارع در توضیح مصوبات کمیسیون تلفیق عنوان 
کرد: کمیسیون تلفیق مصوب کرد که وزارت تعاون،  کار و رفاه اجتماعی با همکاری 
سازمان هدفمندسازی یارانه ها و با استفاده از پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان موظف 
شد حداکثر ظرف سه ماه پس از ابلاغ این قانون ضمن دهک بندی درآمدی کلیه 
خانوارهای یارانه بگیر نسبت به حذف یارانه معیشتی و نقدی خانوارهای پردرآمد اقدام 
کند. وی افزود: همچنین کمیسیون تلفیق تصویب کرد که منابع ارزی مندرج در 
تبصره ۱۴ مربوط به منابع هدفمندی یارانه ها بلافاصله توسط شرکت های تابع وزارت 
نفت به حساب ارزی افتتاح شده توسط خزانه داری کل کشور نزد بانک مرکزی به نام 
سازمان هدفمندی یارانه ها واریز شود و به محض وصول توسط بانک مرکزی به نرخ 
سامانه معاملات الکترونیکی )ای.تی.اس( تسعیر شده و مستقیم به حساب ریالی 
سازمان هدفمندی واریز شود. زارع درباره میزان منابع هدفمندی یارانه ها در سال 
۱۴۰۱ گفت: دولت پیش بینی کرده بود که منابع هدفمندی یارانه ها ۴۷۰ هزار میلیارد 
تومان باشد که کمیسیون تلفیق این میزان را به ۵۴۷ هزار میلیارد تومان افزایش داد.

رایزنی برای ترخیص ۱۰۰ درصدی 
کالاهای اساسی بدون کدرهگیری

سرانجام تکلیف یارانه ها در سال 
آینده روشن شد

پایان بهمن؛ آخرین مهلت استفاده 
از معافیت مالیاتی ۳۶ میلیونی

»ورزش از بدن آغاز مى شود ولى نبايد تا انتها در همين بُعد بدنى سير كند، بلكه 
ورزش حركت از تمرينات بدنى بطرف تمرينات معرفتى ساير ابعاد وجودى انسان 

است تا تمام ابعاد وجودى او را در صراط مستقيم و تقرب الهى ورزيده نمايد.«
دکتر محمدعلی قره
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استان ها تاثیر دُز چهارم واکسن در پیشگیری از نوع شدید کووید در افراد مسن!
خبرگزاری رویترز در گزارشی مبتنی بر تازه ترین یافته های پزشکی منتشر کرد: تزریق دُز چهارم واکسن کووید-۱۹ 

به افراد بالای ۶۰ سال می تواند مقاومت آنها را در برابر نوع شدید این بیماری افزایش دهد.

اصفهان

این که  از  ابراز خرسندی  با  شهردار جدید شهر خورزوق 
خداوند این توفیق را به او عنایت فرموده تا بعنوان شهردار 
در کنار پرسنل خدوم شهرداری خورزوق خدمتگزار مردم 
این شهر و محلات تحت پوشش شهر خورزوق باشد، گفت: 
نظرات  نقطه  از  بهینه  استفاده  شهرداری  کاری  اولویت 
از  اتاق فکر و برخورداری  کارشناسانه مردمی و تشکیل 
نیروهای متخصص و استفاده از ظرفیت های قانونی است. 
و  متعهد  جوان،  شهردار  هاشمی  ابوالفضل  سید  دکتر 
متخصص که دارای رزومه بسیار خوبی در امر شهرسازی 
اسلامی  شورای  از  قدردانی  با  است،  شهری  مدیریت  و 
شهر خورزوق که به ایشان اعتماد کرده اند، اظهار داشت: 
در ابتدا لازم می دانم به وظایف شهری، شهرداری بپردازم 
که به واقع مدیریت شهری از عمده وظایفی است که باید 

دنبال کنیم تا امور شهر را ارتقاء بخشیم.
وی افزود: البته درحوزه های مختلف شهری نیز باید انجام 
وظیفه کنیم که شرح وظایف خاص خود را دارد، مطمئنا 
راستای  در  را  زیادی  زحمات  قبلی  مدیران  و  شهرداران 
بهینه سازی و آبادانی شهر خورزوق، اسلام آباد، دلیگان، 
سیمرغ و کوی امام حسن)ع( متحمل شده اند که باید 
ممنون دار آن ها و اعضای شورای اسلامی دوره های قبل 

نیز باشیم.
دکتر هاشمی سپس به تشریح مدیریت شهری پرداخت 
از اتمام چهارساله مدیریت  و افزود: همانگونه که پس 
شهردار قبلی مسئولیت را بعنوان شهردار جدید به بنده 
محول نموده اند، وظیفه دارم در زمانی که در اختیار دارم 
با اخلاص و تمام انرژی وظایف خود را به انجام رسانم 
تا در ادامه این وظیفه به شهردار بعدی سپرده شود. در 

این مدت زمان مدیریت، 
مقامات مسئول و مردم 
عملکرد  به  توجه  با 
مدیریت  به  نسبت 
قضاوت  به  شهرداران 
مدیریت  در  می نشینند 
همین گونه  هم  شهری 
مدیران  می کنند،  عمل 
قدرت  با  شهرداران  و 
انجام  را  وظایفشان 
زحمات  و  می دهند 
متحمل  را  زیادی 

می شوند.
شهر  جدید  شهردار 

خورزوق اضافه کرد: همانطور که در گزارش روز تکریم و 
معارفه مشاهده کردید، خدمات آقای مهندس احتشام زاده  
شهردار قبلی در طول چهارساله مدیریتی خود در مقام 
شهردار کاملاً هویدا بود، ضمن اینکه در مدت بیش از پنج 
ماه آقای مهندس قديری که واقعأ با شجاعتی تحسین 
برانگیز بعنوان سرپرست، زحمات زیادی کشیدند و مطمئناً 
تمام تلاش خود را در راستای مدیریت شهری و آبادانی 

شهر خورزوق و محلات تابعه صرف کردند، بنده نیز موظفم 
راه این عزیزان را دنبال کنم و پیگیر پروژه های عمرانی 

باشم و آن ها را به مرحله بهره برداری برسانم.
دکتر هاشمی خاطرنشان کرد: باتوجه به مذاکراتی که قبل 
از قبول مسئولیت شهرداری شهر خورزوق با اعضای محترم 
شورای اسلامی بویژه آقای فتحی رئیس شورای اسلامی 
شهر خورزوق داشتم، برنامه هایی را پیش بینی کردیم که 
باید اجرایی کنیم، البته 
تدوین  اولویت هایی 
شده است که امیدواریم 
و  شورا  همکاری  با 
همکارانم در شهرداری و 
نظرخواهی از معتمدین 
در اتاق فکر بتوانیم به 
پیدا  دست  اهدافمان 

کنیم. 
کرد:  تصریح  وی 
همانطور که اشاره شد، 
مد  که  اصلی  اولویت 
استفاده  هست،  نظر 
است  ظرفیت ها  از 
مضاف براینکه از ظرفیت های محلات نیز باید بهره مند 
شویم. بطور حتم باید مردم را در این امر مشارکت دهیم 
و از نظرات آنها بخوبی استفاده کنیم بخصوص از نظر 
کارشناسانه و گفتگوهایی که در اتاق فکر مطرح می شود 
از کلیه نظرات به جمع بندی  بتوانیم  تا  بهره مند شویم 
خوب و اصولی برسیم و حس خوبی که مردم به شهرشان 

دارند را افزایش دهیم. 

او با بیان این مطلب که یکسری پروژه هایی در این شهر 
آغاز شده که مطمئناً مورد نیاز بوده که باید با بودجه های 
عمرانی به اتمام برسانیم تا مورد بهره برداری قرار بگیرند 
گفت: طی جلساتی که با شورای اسلامی شهر خورزوق 
در رابطه با برنامه ریزی و پیش بینی های کارشناسی شده 
داشتیم، مطمئناً در اسرع وقت بانجام خواهیم رساند و 
براساس توانمدیهای و ظرفیت هایی که در اختیار داریم 

انشاالله بتوانیم آنها را اجرایی کنیم.
موقعیت  به  خورزوق  شهردار  هاشمی  اله  فضل  سید 
جغرافیایی شهر خورزوق اشاره کرد و اظهار داشت: شهر 
اصفهان  کلانشهر  با  همجواری  بخاطر  خورزوق  کهن 
ترغیب  با  باید  داراست،  که  بالقوه ای  پتانسیل های  و 
سرمایه گذارانی که تمایل به سرمایه گذاری در بخش های 
مختلف دارند که لازم می دانم از همین فرصت استفاده 
با مشارکت  نمایم  کلیه سرمایه گذاران دعوت  از  و  کنم 
همشهریان  به  را  خود  دین  راستا  این  در  گسترده ای 
خورزوقی خود ادا کنند و برای سرمایه گذاری در زمینه های 
مختلف پیشقدم شوند تا بتوانیم بستر مناسبی را برای برند 
سازی که نیاز این شهر صنعت وهنر است گام های مثبتی 

برداریم تا به اهدافمان تحقق ببخشم.
به  نیاز  اهداف  به  رسیدن  مسلماً  افزود:  هاشمی  دکتر 
همدلی و همکاری همه جانبه مردم شریف شهرخورزوق و 
سیمرغ و سایر محلات دارد و ما دوست داریم با مشارکت 
در  در دست هم  و مردم دست  ارگان ها  و  نهادها  همه 
پیشبرد اهدافمان به مدیریت شهری مطلوبی توفیق پیدا 
کنیم و بتوانیم به یاری خدا به این شهر و مردم آن خدمت 
کنیم و رضایت مردم شریف شهرخورزوق و توابع را حاصل 

نمائیم.

»شهردار شهر خورزوق« مطرح کرد:

اولویت، استفاده بهینه از نظرات کارشناسانه مردمی است

مناطقآزادآذربایجانشرقی خوزستان

»علی سلاجقه« - رییس سازمان حفاظت از محیط زیست کشور- گفت: سیلاب سال 
های ۹۷ و ۹۸  همچنین سیلاب هفته های اخیر در استان های مرکزی و جنوبی کشور 
نشانی می دهد که با منابع آب به طور عام و مسایل رودخانه ها به صورت خاص به 

صورت علمی و مبتنی بر شرایط کشور برخورد نکرده ایم.
به گفته او بازگرداندن رودخانه ها به حالت قبلی و بدون دخالت انسان، بهبود کیفیت، 
کاهش آلایندگی، ارتقای کیفیت بسترو حریم، کنترل فرسایش، حذف سازه های 
غیراصولی و ایجاد شرایط بهتر زیست محیطی اقدام هایی است که برای احیای رودخانه 
ها باید انجام شود. سلاقه، احیای رودخانه ها را نیازمند توجه به سه اصل توجیه 
اقتصادی و اجتماعی، توجه به مسائل بوم شناختی و بهینه سازی روش ها و متدها 
دانست و گفت: طرح های مهندسی رودخانه در سال های اخیر از رویکردها سازه ای به 
سمت طرح های بوم شناختی تغییر کرده است که ادامه این رویکرد در احیای تالاب ها 
و رودخانه ها می تواند موثر باشد. رودخانه های کشور و خوزستان از نظر کمی کاهش 
و به دلیل ورود آلودگی به طور نقطه ای، پهنه ای و خطی از نظر کیفی نیز تنزل یافته و 
در شرایط مناسبی نیستند. رییس سازمان حفاظت از محیط زیست کشور با انتقاد از رها 
شدن فاضلاب ها و پساب ها به رودخانه ها، ورود پساب ها را دلیلی برای از بین رفتن 

رودخانه های کشور و از دست دادن حیاتشان عنوان کرد. 

استانداری  در  استان  شهرداران  جمع  در  تبریز-  شهردار   - رنجبر«  »عباس 
آذربایجان شرقی گفت: سال گذشته دولت ۱۲۰ هزار میلیارد تومان از محل عوارض 

ارزش افزوده درآمد داشت.
وی با بیان اینکه تا سال ۱۴۰۰ سهم دولت از عوارض ارزش افزوده ۵ درصد و سهم 
شهرداری ها ۳ درصد است تصریح کرد: با این نسبت اصولا باید در سال گذشته، ۸۷ هزار 
میلیارد تومان در قالب سه درصد سهم شهرداری ها از عوارض ارزش افزوده به شهرداری 
ها پرداخت می شد که ۲۷ هزار میلیارد تومان پرداخت شده است و ۶۰ هزار میلیارد 
تومان پرداخت نشده است. رنجبر تصریح کرد: نقش شهرداری ها در جامعه متفاوت 
از سایر ارگان ها است و برخلاف سازمان هایی که وظایف مشخصی در حوزه درآمد یا 
برنامه ریزی و اجرایی دارند، شهرداری ها این سه موضوع را یکجا انجام می دهند که حجم 
عظیمی از کار و جوابگویی گسترده را نیازمند است. شهردار تبریز تأکید کرد: تأثیری که 
شهرداری ها در افزایش رضایت عمومی در سطح کلان کشور از نظام جمهوری اسلامی 
دارد، در هیچ اداره ای نیست و برعکس این موضوع نیز صادق است. توسعه شهرها بر 
اساس درآمد و بودجه ای که دارند، متناسب با رشد شهرنشینی اتفاق نیافتاده است و 
همین امر موجب بروز مشکلاتی در حوزه های درآمدها، حمل و نقل عمومی، حاشیه 

نشینی، عمران شهری شده است.

با دستور سرپرست سازمان منطقه آزاد کیش، با استناد به ماده ۱۵ مقررات صادرات و 
واردات، برای صدورمجوز فعالیت واردکننده ها و ترخیص کننده ها دستورات لازم را صادر 
کرد و این افراد پس از نزدیک به سه سال، صبح روز یکشنبه سوم بهمن نسبت به 

ترخیص کالاهای خود اقدام کردند.
محمد پازوکی، سرپرست مدیریت توسعه تجارت کیش، با اشاره به قانون مقررات 
صادرات و وارادات مناطق آزاد و آیین نامه اخذ عوارض ورود کالا، اظهار داشت: حداقل 
قیمت عوارض کالا برای بیشتر محصولات ۵ درصد می باشد که در سنوات گذشته به 
خاطر افزایش نرخ ارز، تصمیم به دریافت عوارض به قیمت پایین تر و با نرخ ۱.۵درصد 
شده بود اما دستگاه های نظارتی نسبت به این تصمیم، ایراد وارد کردند وعلی رغم 
اینکه این تصمیم برای حمایت از سرمایه گذاران گرفته شده بود، رعایت حداقل 
مبلغ را الزامی دانستند و بر این اساس میانگینی را محاسبه و مبلغ مابه التفاوت را 
به واردکننده ها و ترخیص کننده ها تحمیل کردند. وی با بیان این مطلب که مجوز 
فعالیت ترخیص کنندگان به خاطر بدهی ، صادر نمی شد گفت: پس از ارایه ی گزارشی 
به سرپرست سازمان منطقه آزاد کیش، دستور بررسی به مدیر حقوقی سازمان صادر 
شد و این کوتاهی، به استناد ماده ۱۵ مقررات صادرات و واردات متوجه واردکننده ها و 

ترخیص کننده ها نیست؛ لذا دستور صدور مجوز فعالیت آنان صادر شد.

بدهی ۶۰ هزار میلیارد تومانی
 دولت به شهرها 

دستور صدورمجوز ترخیص کنندگان 
کالا در کیش

مدیریت آب در کشور عالمانه
 نبوده است

اصغر قلندری
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فرهنگی

نگاه

کت و شلوار بعنوان لباس رسمی بین المللی در بسیاری 
قرار  استفاده  مورد  مناسبت های رسمی  و  مناصب  از 
می گیرد. اما برای پوشیدن کت و شلوار فارغ از جنس و 
کیفیت پارچه، رنگ، نوع برش، دوخت و... انتخاب سایز 
و اندازه مناسب از اهمیت ویژه ای برخوردار است. برخی 

افراد بنا به عادت، با پوشیدن کت گشاد در مراسم رسمی 
حاضر می شوند، در نقطه مقابل برخی دیگر با پوشیدن 

کت تنگ!
همواره انتخاب و پوشیدن لباس بمنظور حضور در مراسم 
ارزش های  دید،  سطح  نگاه،  انطباق  معرف  جلسات  و 
فردی و تناسب میان درک فرد با محیطی است که در 
آن قرار می گیرد، بر این اساس می توان گفت، وقتی فردی 
با پوشیدن کت گشاد در جلسه ای حاضر می شود، بر این 
مفهوم دلالت دارد که در منظر وی جایگاه تسخیر شده 
توسط وی بسیار بزرگ تر از سطح ایشان بوده! برای این 
اشخاص انتخاب کت گشاد برای بزرگ جلوه دادن خود یک 
رسم نانوشته است، هرچه کت بزرگتر باشد، وی بزرگتر جلوه 
می کند! از همین جا بود که صفت کت گشاد برای این افراد 

مورد استفاده قرار گرفت، کت گشاد فردی عصبی، پرخاشگر، 
پراسترس، ترسو و دو به هم زن است.

در نقطه مقابل برخی عادت دارند با پوشیدن کت تنگ در 
مراسم و جلسات حاضر شوند. کت تنگ صفتی است که 
به ایشان تعلق دارد. کت تنگ ها بسیار نظر تنگ، مدعی و 
زیاده گو هستند. آن ها آگاه به امور غیبی، علوم غریبه و روابط 
حاکم میان افراد هستند و خود را مخزن الاسرار و صاحب 

اطلاع در تمام زمینه ها فرض می کنند.
در هر صورت انتخاب کت با سایز کوچک تر یا بزرگ تر از سایز 
بدن توسط فرد کت گشاد یا کت تنگ صرفا یک شوخی بود . 
لطفا به خود نگیرید، الا به اینکه کت گشاد یا کت تنگ باشید! 
در هرصورت پیشنهاد می کنیم در انتخاب سایز لباس های 

خود علی الخصوص کت دقت نمایید...

»یزدان عشیری« - مدیرکل روابط عمومی سازمان سینمایی 
و جشنواره فیلم فجر- در پاسخ به این سوال که با توجه 
به مشخص شدن جدول نمایش فیلم ها و اینکه خبری از 
اکران مستند و فیلم کوتاه در این جدول نیست؟، اظهار 
داشت: ما قطعا نمایش ۱۰ فیلم کوتاه و ۸ مستند را در 
جشنواره خواهیم داشت اما ساز و کار و زمان نمایش آنها 
روز چهارشنبه ۶ بهمن ماه همزمان با نشست خبری دبیر  

جشنواره اعلام خواهد شد.
مشاور رئیس سازمان و مدیرکل روابط عمومی سازمان 
سینمایی و جشنواره فیلم فجر با اشاره به زمان بندی اکران 

آثار مستند و کوتاه در کنار آثار داستانی یادآور شد: در حال 
مذاکره برای تعیین زمانی مناسب برای ۸ اثر مستند و 
کوتاه رسیده به بخش رقابت جشنواره فیلم فجر هستیم.

فیلم های آن مرد با اتوبوس آمد به کارگردانی و تهیه کنندگی 
نیما مهدیان، احتضار به کارگردانی و تهیه کنندگی حجت 
کارگردانی  به  برادرم  تفنگ  طاهری،  عبدالخالق  طاهری، 
به  پارسی  دبستان  جاهدی،  کامران  تهیه کنندگی  و 
شماره  سرباز  نقاشی،  حسن  تهیه کنندگی  و  کارگردانی 
صفر به کارگردانی و تهیه کنندگی محمد سلیمی راد، مشق 
امشب به کارگردانی و تهیه کنندگی اشکان نجاتی و مهران 

و  کارگردانی  به  نیست  منتظرت  هیچکس  نعمت الهی، 
تهیه کنندگی محسن اسلام زاده، یکی از رویاهای من به 
بخش  این  در  هادی  تهیه کنندگی محسن  و  کارگردانی 

حضور دارند.
محمدعلی  تهامی نژاد،  محمد  جهرمی،  ضابطی  احمد 
اعضای  عباسیان  و محمدرضا  مرتضی شعبانی  فارسی، 

هیات انتخاب بخش مستند جشنواره چهلم بودند.
جعفری  حامد  و  اقباشاوی  دانش  معتمدی،  احمدرضا 
انتخاب بخش سینمای کوتاه چهلمین  اعضای هیئت 

جشنواره فیلم فجر بودند.

جدی نگیرید، اما...

کت گشاد یا کت تنگ؛ مسئله این است!

زیرسویه اومیکرون پنهان کار )BA.۲(، سویه ای که به زودی پیشی می گیرد!
زیرسویه BA.۲ که با عنوان اومیکرون پنهان کار نیز معروف شده است، در نوامبر سال گذشته شناسایی شد؛ ولی در 
هفته های اخیر بسیار گسترش یافته و باعث نگرانی هایی در سطح جهان شده است. مقامات بهداشت انگلیس این زیر 

شاخه جدید را که BA.۲ نام دارد، به عنوان گونه تحت بررسی تعیین کرده اند.

سینماوتئاتر

»حسین مسافرآستانه« در گفت وگویی اظهار داشت: همچنان که شیوع ویروس کرونا 
زندگی عمومی را تعطیل نکرد، فعالیت های فرهنگی و هنری نیز که مهم ترین بن مایه 
روح و روان انسان هاست نباید تعطیل شود. این مدیر فرهنگی و هنری یادآور شد: به ویژه 
هنر تئاتر که برشی از زندگی انسان هاست و در قالب هنری زنده همواره تاثیری غیرقابل 
انکار در افزایش روحیه امید و تزریق آرامش و نشاط در جامعه داشته اتفاقاً نقش پررنگ 
خود را در بحران ها و بزنگاه هایی از این دست ایفا می کند و به همین سبب تاکید دارم که 
رویدادهای تئاتری از جمله برگزاری جشنواره تئاتر فجر نباید به واسطه شیوع بحران هایی 
چون کرونا و یا هر بحران دیگری دست خوش تعطیلی و فراموشی شوند.   دبیر جشنواره 
تئاتر فجر خاطرنشان کرد: ازآنجاکه پیش از نیز بارها تاکید و عنوان کرده بودم که تمام 
برنامه ریزی های جشنواره تحت شرایطی ست که در آن زندگی می کنیم، بخش بین الملل 
جشنواره تئاتر فجر نیز از این قاعده مستثنی نیست. دبیر چهلمین جشنواره بین المللی 
تئاتر فجر تصریح کرد: تصمیمات شورای سیاست گذاری بر دعوت از کشورهای همسایه 
و منطقه در این دوره استوار بود و همین مهم باعث شد تا عنوان تئاتر ملل را برای این 
دوره انتخاب کنیم. همچنین در این دوره از جشنواره مسابقه بین الملل نخواهیم داشت 
و عنوان تئاتر ملل به آثار دعوت شده از کشورهای همسایه با حضور کشور تاجیکستان 

به عنوان مهمان ویژه در این دوره اختصاص پیدا کرده است.

»محمد خزایی« با اشاره به محورهای مهم راهبردی  و کاربردی در سیاستگذاری های 
دوره جدید سازمان سینمایی عنوان کرد: از همه معاونین، مدیران، کارشناسان و یکایک 
همکاران عزیز تقاضا می کنم برای رسیدن به اهداف چشم انداز چهار ساله سازمان با 

همدلی، همراهی و همگرایی،کمک کنند.
به گفته وی، کشور و حوزه فرهنگ به ویژه، سینما در چند ساله اخیر با برخی چالش 
ها و مشکلات روبرو بوده است که مهم ترین آن بحران کرونا و خسارت های اقتصادی 
گسترده ناشی از آن است. خزاعی به رکود و تعطیلی سینماها در دو ساله اخیر، روند 
ناموزون تولیدات، مشکلات معیشتی خانواده سینما و همکاران سینمایی، محدودیت 
منابع و اعتبارات، چالش کثرت و انباشت فیلم های تولید شده و ... از جمله مسائل 
پیش روی سینماست که با همت و همدلی همه شما و خانواده سینما قابل تعامل، 
پیگیری و قابل حل است. بیش از ۱۱۰ محور تحولی از سوی کارگروه مطالعاتی سازمان 

سینمایی طراحی و پژوهش شده که در چشم اندازی ۴ ساله قابل تحقق و اجراست.
رئیس سازمان سینمایی با تاکید بر ضرورت حفظ قانون و پرهیز از برخورد نامناسب با 
ارباب رجوع  و هنرمندان  و سینماگران خاطرنشان ساخت: انجام کارهای مراجعین در 
سریع ترین زمان و بدون وقفه بر اساس تشریفات و آئین نامه های اجرایی انتظاری 

است که از ما در دوره جدید و در دولت مردمی توقع می رود.

نمایش موزیکال »بینوایان« به کارگردانی حسین پارسایی و تهیه کنندگی محمد قدس و 
میثم احمدی برای اولین بار به صورت اختصاصی در پردیس نماوا اکران می شود. این 
نمایش پاییز سال ۱۳۹۷ در سالن رویال هال هتل اسپیناس پالاس روی صحنه رفت، 
در این اثر نمایشی که دومین تجربه پارسایی در زمینه اجرای نمایش های موزیکال 
است، پارسا پیروزفر، نوید محمدزاده، پریناز ایزدیار، سحر دولتشاهی، هوتن شکیبا، 
اشکان خطیبی، امیرحسین فتحی و بیش از ۳۰۰ نوازنده  و هنرمندان جوان به ایفای 

نقش می پرداختند. 
رهبری ارکستر این اجرا بر عهده بردیا کیارس بود و طراحی حرکت را علی براتی انجام 
داده بود. »بینوایان« یکی از ماندگارترین آثار ویکتور هوگو، نویسنده شهیر فرانسوی 
است که با ترکیب عشق و درام، فقر، فساد و بی عدالتی در دوره مهمی از تاریخ فرانسه را 
همراه با هم روایت می کند. با وجود ژانر کلاسیک به دلیل ساختار ویژه داستانش، تقریبا 
تمامی نسل ها می توانند با آن ارتباط برقرار کنند. تاکنون آثار نمایشی گوناگونی بر اساس 
این رمان روی صحنه رفته اند. در ایران هم در دهه هفتاد بهروز غریب پور اجرای موفقی 
از این نمایش را در فرهنگسرای بهمن روی صحنه برد. فیلم تئاتر موزیکال »بینوایان« 
به کارگردانی حسین پارسایی برای اولین بار به صورت اختصاصی در پردیس نماوا اکران 
شده و علاقه مندان می توانند با خرید بلیت به تماشای این نمایش موزیکال بنشینند.

تحول »سازمان سینمایی«
 در چشم  انداز ۴ ساله

اکران آنلاین فیلم تئاتر »بینوایان«
 به کارگردانی حسین پارسایی

کرونا تئاتر ملل را جایگزین بخش 
بین الملل جشنواره فجر کرد

خبر

»حامد سلیمان زاده« به آلمان خواهد رفت؛
انتخاب یک ایرانی برای داوری 

جشنواره فیلم برلین

با دعوت رسمی هفتاد و دومین جشنواره بین المللی فیلم برلین 
و فیپرشی )فدراسیون بین المللی منتقدان سینمای جهان( حامد 
سلیمان زاده - منتقد و مدرس سرشناس و بین المللی سینمای 
ایران-، روی صندلی داوری جایزه فیپرشی هفتاد و دومین دوره 

جشنواره بین المللی فیلم برلین خواهد نشست.
سلیمان زاده، پژوهشگر، منتقد و مدرس بین المللی سینمای 
ایران که قبل تر داور فیپرشی هفتاد و چهارمین جشنواره بین 
المللی فیلم کن فرانسه را تجربه کرده، همراه با دو منتقد برجسته 
سینمای جهان، الکساندر توزوارت از هلند و بتینا هیرش از آلمان، 
فیلم های بخش )فوروم( هفتاد و چهارمین جشنواره بین المللی 

فیلم برلین را قضاوت خواهد کرد.
بخش فوروم یکی از مهمترین بخش های رقابتی جشنواره 
فیلم برلین است که با هدف درک چیستی سینما، تجربه های 
پیشرو و معرفی چشم اندازهای تازه در زمینه فرم و محتوای 
سینما پایه گذاری شده است. فیلم های این بخش فارغ از 
دسته بندی های مرسوم داستانی، مستند و انیمیشن انتخاب 
شده و طیف وسیعی از تجربه های نوین سمعی و بصری را 

پوشش می دهد.

چهارشنبه زمان نشست خبری؛

فیلم های مستند و کوتاه در جشنواره فجر اکران می شوند

روح الله نیاخلیلی

 نویسنده

جشنواره
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 نویسنده و روزنامه نگار

ورزشی
طارمی در ترکیه گیر کرد؛ صیادمنش در اردوی تیم ملی غایب است

مجتبی خورشیدی، مدیر تیم ملی گفت: پرواز مهدی طارمی به دلیل شرایط نامساعد جوی استانبول، در یک 
شهری با فاصله 800 کیلومتری به زمین نشسته که آنجا شرایط خوبی ندارد! اگر تست کرونای سردار آزمون 
منفی شود، برای بازی امارات او را در اختیار خواهیم داشت. اللهیار صیادمنش را هم به دلیل انتقال به یک 

تیم انگلیسی در اختیار نداریم.

سوژه

قهرمانی وفایی در رقابت های اسنوکر شوت آوت؛

قهرمانی تقدیم به مادربزرگ!
ملی پوش اسنوکر ایران با قهرمانی در رقابت های شوت آوت ۵۵ 
هزار پوند به جیب زد. حسین وفایی، ملی پوش اسنوکر ایران 
که در رقابت های شوت آوت ۲۰۲۲ شرکت کرده بود موفق شد با 

شکست حریفان به فینال این رقابت ها راه یابد.  
ملی پوش اسنوکر ایران در فینال این رقابت ها مقابل مارک 
ویلیامز قرار گرفت و توانست این اسنوکر باز را شکست دهد و 
به عنوان قهرمانی این رقابت ها دست پیدا کند. حسین وفایی 
که در این رقابت ها عملکرد خوبی از خود به جای گذاشت، موفق 
شد با کسب ۱۲۳ امتیاز در بازی اول خود بالاترین بریک رقابت ها 

را به نام خود ثبت کند.  
رقابت ها اسنوکر شوت آوت )Shoot Out ۲۰۲۲( یک تورنمنت 
حرفه ای بود که از ۲۰ تا ۲۳ ژانویه در انگلستان کار خود را دنبال 
کرد. رایان دی، مدافع عنوان قهرمانی این رقابت ها به شمار 
می رفت چرا که او توانسته بود در دور قبل مارک سلبی را در 
فینال ۲۰۲۱ شکست دهد. مجموع جوایز این رقابت ها ۱۷۱ هزار 
پوند تخمین زده شده بود که نفر اول این رقابت ها ۵۰ هزار پوند 

را به جیب زد.  
وفایی علاوه بر کسب ۵۰ هزار پوند، جایزه بالاترین بریک رقابت ها 
که ۵ هزار پوند بود را به جیب زد تا ملی پوش اسنوکر ایران ۵۵ 
هزار پوند را برنده شود. همچنین نفر دوم این مسابقات ۲۰ هزار 

و نفر سوم ۸ هزار پوند برنده شد.
پس از این قهرمانی، یورو اسپورت به تمجید از ملی پوش اسنوکر 
ایران پرداخت و نوشت: حسین وفایی با غلبه بر مارک ویلیامز 
در فینال مسابقات اسنوکر شوت آوت، اولین قهرمان ایرانی در 
مسابقات رنکینگی شد. وفایی که در اوایل هفته از سوگ از 
دست دادن مادربزرگ خود رنج می برد، بازی درخشانی را در 

فینال ارائه کرد.
سخنرانی  یک  در  مسابقات  این  در  قهرمانی  از  پس  وفایی 
احساسی گفت: این قهرمانی را به مادربزرگم که چند روز پیش 
فوت کرد تقدیم می کنم. امروز در ایران روز مادر بود و من نمی 
توانم بیش از این خوشحال باشم. خدا را شکر که بعد از تمرین 
های زیاد توانستم قهرمان شوم. من سخت کار کرده ام و خدا 
را شکر که در نهایت یک تورنمنت را بردم و باعث افتخار مردمم 
شدم. وفایی با وجود از دست دادن مادربزرگ خود، در این رقابتها 
نا امید نشد و توانست بدرخشد. قهرمانی ملی پوش اسنوکر ایران 
در این مسابقات باعث شد او نخستین ورزشکار ایرانی باشد که 
در رویداد حرفه ای های اسنوکر جهان جام را بالای سر خود می 

برد و در مسابقات رنکینگی، قهرمان می شود.

»سخنگوی فدراسیون فوتبال« پاسخ داد:

جشن ملی صعود به جام جهانی در 
صورت شکست عراق یا امارات!؟

حسین شریفی، سخنگوی فدراسیون فوتبال در رابطه با برگزاری 
جشن ملی صعود به جام جهانی اظهارکرد: به دنبال برگزاری 
آبرومندانه جشن صعود ملی هستیم و به یاری خدا پس از 
قطعی شدن صعود تیم ملی به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر در دو 
محوریت  و  گرفته  با هماهنگی های صورت  رو،  پیش  بازی 
وزارت ورزش و جوانان و همین طور صدا و سیما، جشن صعود 
به صورت سراسری در تمامی نقاط ایران به شکل یکپارچه و 

هماهنگ برگزار خواهیم کرد.
وی ادامه داد: تدارکات لازم در این خصوص در حال انجام است و 
هدف ما برگزاری جشنی در راستای ایجاد اتحاد ملی است. تمام 

مردم کشور ایران در این جشن و شادی آن سهیم خواهند بود.

دیدگاه

روحش شاد، پرویز دهداری را نماد مربیان اخلاقگرا و 
منضبط در فوتبال ایران می دانند. بزرگمردی که وقتی 
14 بازیکن نامدار دهه 60 فوتبال ایران عصیان کردند، 
خیلی راحت روی نام آن ها قلم قرمز کشید و با یک عده 
بازیکن جوان و شهرستانی، تیم ملی را به جام ملت های 

1988 دوحه قطر برد و با همان تیم روی سکوی 
سوم آسیا هم ایستاد و اگر بدشانسی در ضربات 

پنالتی نیمه نهایی و حق کشی داوران آسیایی 
نبود، حتما به فینال هم می رفت.

جواد  عابدزاده،  احمدرضا  تیم،  آن  دل  از 
مرفاوی،  زرینچه، مجتبی محرمی، صمد 
عباس سرخاب، سیامک رحیم پور، مسگر 
ساروی، محمد تقوی، نادر دست نشان و... 
تا سال ها جزو  آمدند که  بیرون  بزرگانی 
ستاره های فوتبال ایران بودند و تعدادی 
یک  قامت  در  حاضر  درحال  همان ها،  از 

سرمربی فعالیت می کنند. مرحوم دهداری، 
دو سه بازیکن را به دلیل همین گندکاری هایی 

که امروز دامن یک بازیکن ملی پوش را گرفته 
خط زد و وقتی با دهداری گفت و گو شد که حالا چه 

باید کرد، به زیبایی پاسخ داد: از دیو نمی توان فرشته 
ساخت. البته دهداری بیشتر در جهت اصلاحات بود، اما 

انضباط سرلوحه تمامی امور و کار هایش بود.
خدا نگذرد از کسانی که، در مقدماتی جام جهانی 90 
در ورزشگاه آزادی، گلوله های برف را به دستِ سکوهای 
آبگوشتی دادند تا آن ها او را توده ای خطاب و با گوله های 
برف بدرقه اش کنند، البته این رخداد تلخ موجب شد تا 
دهداری با قدم هایی استوار و غرور خاص خود، برای 
همیشه برود و دست و پای دلال ها در فوتبال ملی دوباره 

باز شود.
گرچه بعد از دهداری هم، در دوران محمد مایلی کهن 
و  علی دایی، دلال ها چندان مجال خودنمایی نیافتند، 

اختیار  در  بِست،  در  ملی  تیم  حالا  شوربختانه،  اما 
عالی جنابان تحت عنوانِ مشاور و... قرار گرفته است. 
البته شما بخوانید رمال ها و دعانویس ها! اما در حال 
حاضر، دو بازیکن تیم ملی در دو موقعیت، مورد غضب 
واقع شده اند، یکی که حاشیه ای داشت و ادعایی بیشتر 
از حد خود می کرد که البته تنبیه و متنبه شد، اما دیگری 
معشوقه اش  به  خلوتگاه  بعنوان  را  تیم ملی  اتوبوس 
آدرس داده بود که بدور از چشم ها، بیایند و بایکدیگر 

شعر عاشقانه بخوانند!

اما چند روز پیش که اسامی تیم ملی اعلام شد، انتظار 
دعوت از اولی بود ولی دعوت از دومی که با اتوبوس 
تیم ملی معروف تر از قبل هم شده بود) آن هم اتوبوسی 
که عکس یوزهای ایرانی روی در و دیوارش نقش بسته 
و باید مایه  ی غرور و افتخار ملی باشد، ولی برخی با 
نباید!(  که  همان جایی  به  کردند،  تبدیلش  بی اخلاقی 

می تواند سوال برانگیز باشد.
باری؛ ما کمی جلوتر را می بینیم و برای دیدن آینده بد 
نیست نگاهی به عقب و گذشته هم بیاندازیم. یکی 

دو بازیکن سوپر استار در فوتبال ایران دهه 60 و 70 
ظهور کردند که اگر راهنمایان خوبی داشتند، بدون شک 
در بهترین تیم های اروپایی بازی می کردند. اما سبک و 
محله زندگی  دوستانی که اطرافشان بودند  مربیان ناآگاه 
و نابخردی که چشمان خمارآلود و پف کرده بازیکن را 
می دیدند ولی بازهم او را در ترکیب ثابت جای می دادند 
و چند تا لیچار هم بار بازیکن می کردند، از گناهکاران 
تاریخند. اگر آن ستاره های بزرگ خوب هدایت می شدند 
و یکی مثل حشمت مهاجرانی تا اطاق خواب بازیکن 
و  نمی رفتند  به خطا  آن ها  هم جاسوس می گذاشت، 
نمی سوختند، ولی چه کنیم که عقل، خرد و وجدان در 
کالبد برخی ها تعطیل بوده و هست و یا نمی خواهند از 

شعور و وظیفه اجتماعی خود بهره ببرند.
خُب، الان می توانیم بازیکن خطاکار تیم ملی را 
بفرستیم به قعر مجهولات تا سر از ناکجا آباد در 
آورد و برای همیشه نابود شود)به جرم اینکه 
مثل همه ما یک خطایی در جوانی از او سر 
زده است( یا در صدد اصلاحش برآییم!؟ 
مرتکب  ما  از  یک  کدام  بفرمایید  شما 

خطایی نشده ایم؟!
ولی این را هم اذعان می کنیم که یک 
بازیکن که به تیم ملی می رسد، یعنی به 
حد رشد و کمال عقلی و جسمی و روانی 
نخورد.  را  ظواهر  برخی  گول  که  رسیده 
با وجود این همه  بخصوص این مورد که 
فضایی که در اختیار دارد اتوبوس تیم ملی را 
بعنوان جایی برای نبایدها، انتخاب کرده است! 
حال یک سوال از فدراسیون فوتبال با آن همه رمال، 
دعانویس، مشاور و تشکیلات... اصلا چرا اتوبوس تیم 

ملی!؟
با شرایط فوق، حتما قبل از این هم درهای اتوبوس تیم 
ملی در نیمه های شب به روی عشاق زیادی باز و بسته 
شده، ولی دزد ناگرفته پادشاه است و چه بسا خطاها 
فراتر از یک قرار معمولی بوده! این یکی نابخردی کرده 
و خود را به چاه انداخته است. اگر بنابر تنبیه است از 
راننده اتوبوس تا سرپرست تیم ملی و رییس فدراسیون 
بر اصلاح است  بنا  اگر  تنبیه شوند، ولی  باید  فوتبال 
بیاییم فضایی ایجاد کنیم که آن بازیکن، یک بازیکن 
حرفه ای و بااخلاق شود نه اینکه نابودش کنیم تا درس 

عبرتی هم باشد برای دیگران!

تیم ملی فوتسال زنان ایران ایران در سومین دیدارش در 
مسابقات کافا که به میزبانی تاجیکستان پیگیری می شود، 
روز دوشنبه برابر قرقیزستان به برتری قاطع ۱۰ بر صفر دست 
یافت تا شاگردان فروزان سلیمانی به یک پیروزی خوب 
برسند. سارا شیربیگی، نسترن مقیمی)۲ مرتبه(سحر زمانی، 
فاطمه رحمتی، نسا احدی، فرشته کریمی)۲ مرتبه(، سحر 

پاپی و فرشته خسروی برای ایران گلزنی کردند.
ملی پوشان روز سه شنبه نیز در بازی برگشت دوباره به 

مصاف قرقیزستان خواهند رفت. تیم ملی فوتسال زنان 
پیش از این ازبکستان و تاجیکستان را شکست داده بود. 
مسابقات قهرمانی فوتسال زنان ۲۰۲۲ کافا از ۲۸ دی تا 
۸ بهمن به میزبانی تاجیکستان در شهر دوشنبه با حضور 
تیم های ایران، قرقیزستان، تاجیکستان و ازبکستان برگزار 

می شود.
شایان ذکر است؛ تیم ملی فوتسال زنان پس از ۲ سال با 

هدایت فروزان سلیمانی راهی این رقابت ها شد.

حکایتِ رسیدن از »دهداری« به آقایان فعلی؛

از دیو نمی توان فرشته ساخت!

سومین پیروزی زنان فوتسال ایران در آسیای مرکزی؛

قرقیزستان هم حریف »دختران ایران« نشد

سالنیبازها

خدا نگذرد از کسانی که، در مقدماتی جام جهانی 90 در ورزشگاه آزادی، گلوله های برف را به 
دستِ سکوهای آبگوشتی دادند تا آن ها او را توده ای خطاب و با گوله های برف بدرقه اش کنند، البته 

این رخداد تلخ موجب شد تا دهداری با قدم هایی استوار و غرور خاص خود، برای همیشه برود و دست 
و پای دلال ها در فوتبال ملی دوباره باز شود.
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ورزشی
عرضه اولیه سرخابی ها تا پایان بهمن

حسین قربانزاده، رئیس کل سازمان خصوصی سازی اعلام کرد: واگذاری باشگاه های پرسپولیس و استقلال با افزایش 
سرمایه از طریق صرف سهام خواهد بود و پولی که مردم برای هر سهم می دهند به باشگاه ها می رسد. عرضه ۱۰ تا ۲۰ 

درصدی سهام باشگاه ها در نهایت تا پایان بهمن ماه عملیاتی خواهد شد.

طلسم 7 ساله با شلیکِ »استکی«شکست؛
هندبال ایران جهانی شد

مرحله  از  خود  دیدار  دومین  در  ایران  هندبال  ملی  تیم 
اصلی مسابقات قهرمانی آسیا عربستان مقابل کویت به 
میدان رفت و این بازی سرنوشت ساز با نتیجه ۲۷ بر ۲۶ 
به سود ایران به پایان رسید تا با کسب ۴ پیروزی پیاپی، 
هندبال ایران سهمیه حضور در مسابقات جهانی را بدست 
آورد. آخرین بار ایران در مسابقات قهرمانی جهان ۲۰۱۵ به 

میزبانی قطر راهی مسابقات جهانی شده بود.
نیمه اول: محمد سیاوشی در نیمه اول درون دروازه قرار 
داشت. گل اول این بازی توسط ایران و در دقیقه اول بازی 
به ثمر رسید. در دقیقه ۱۱ کویت بازی را به تساوی ۴ بر 
۴ رساند اما بلافاصله در دقیقه ۱۲ ایران پیشی گرفت. در 
دقیقه ۱۶ کویت یک تعلیق ۲ دقیقه ای گرفت. ایران در 
دقیقه ۱۸ اختلاف را به دو گل رساند. بازی در دقیقه ۲۸ 
همچنان با تساوی ۹ پیگیری شد. حیدر پور با گل در دقیقه 
۳۰ گل برتری را به ثمر رساند اما بلافاصله تیم کویت گل 
یازدهم را به ثمر رساند تا نیمه اول این بازی با نتیجه ۱۱ بر 
۱۱ به پایان رسد. افشین صادقی یک گل، یونس آثاری دو 
گل، اورعی یک گل، حسین جهانی ۳ گل، سجاد استکی 
یک گل، مجتبی حیدرپور یک گل و پویا نوروزی نژاد یک 

گل بخشی از گلزنان ایران در نیمه اول بودند. 
نیمه دوم: محمدسیاوشی در نیمه دوم نیز درون دروازه 
ایستاد. تیم کویت اولین گل این دیدار را در دقیقه اول به 
ثمر رساند. دومین گل بازی هم توسط کویت در دقیقه ۲ به 
ثبت رسید تا کویت پیشی بگیرد. در دقیقه ۳ روی حسین 
جهانی خطا شد و سجاد استکی ضربه پنالتی را زد اما گل 
نشد. مجتبی حیدرپور در دقیقه چهارم اولین گل را در این 
نیمه زد. سجاد استکی در دقیقه ۶ بازی پرتاب تک به تک 
را گل کرد تا بازی به تساوی برسد اما تیم کویت در دقیقه 
۷ گل برتری را به ثمر رساند. در دقیقه ۸ باز هم پنالتی به 
ایران رسید که یونس آثاری توانست پرتاب پنالتی را گل 
کند. پویا در دقیقه ۸ توانست با گل تک به تک تیم ایران 

را به برتری برساند.
در دقیقه ۹ بازی مجددا بازی به تساوی ۱۵ بر ۱۵ رسید. 
کویت گل برتری را زد اما یونس آثاری در دقیقه ۱۱ گل 
تساوی را به ثمر رساند. پرتاب پنالتی کویت در دقیقه ۱۲ 
گل شد. در دقیقه ۱۴ مجتبی حیدرپور روی بازیکن کویت 
خطا کرد و دو دقیقه اخراج شد. در دقیقه ۱۸ ایران دو گل 
از کویت عقب ماند. احسان ابویی و مجتبی حیدرپور با 
گلزنی سبب تساوی در دقیقه ۱۹ شدند. در دقیقه ۲۵ کویتی 
ها یک تعلیق دو دقیقه ای گرفتند. تا دقیقه ۲۶ بازی با 
تساوی ۲۴ دنبال شد. پویا در دقیقه ۲۷ تعلیق دو دقیقه 
ای گرفت. ایران در دقیقه ۲۷ با گل کاظمی به برتری رسید 
اما کویت توانست مجددا بازی را به تساوی برساند. ایران در 
دقیقه ۲۹ با گل آثاری باز هم به برتری رسید و در نهایت ۲۷ 
بر ۲۶ پیروز این دیدار حساس شد. مجتبی حیدرپور ۲ گل، 
سجاد استکی ۳ گل، یونس آثاری ۴ گل، پویا نوروزی نژاد 
یک گل، اورعی یک گل، احسان ابویی یک گل، محمدرضا 

کاظمی ۳ گل، گلزنان ایران در نیمه دوم بود.
ایران در مرحله گروهی این مسابقات  تیم ملی هندبال 
با هند، استرالیا و عربستان همگروه بود که با برد مقابل 
همه حریفانش به عنوان سرگروه به مرحله اصلی راه یافت. 
شاگردان مانوئل در مرحله اصلی با عراق، کویت و بحرین 
همگروه هستند. ملی پوشان ایران باید چهارشنبه ۶ بهمن 

از ساعت ۱۶:۳۰ مقابل تیم ملی بحرین به میدان بروند.

داستانجلد

سالهاست دیده نمی شوید، سالهاست بخش ناحس شدنی 
است.  بودنتان  مدیون  را  بودنش  که  هستید  جامعه ای 
جامعه ای که تا به امر زایش نپردازید، بهشت را جایگاه تان 
آن  از  هستید.  شما  خودِ  بهشت  آنکه  از  غافل  نمی داند، 
لحظه ای که لبخند شیرین نوزادیتان را به پدری چشم به راه 
هدیه می کنید، یا آن زمان که قدم در دبستان می گذارید برای 
آموختن، یا آنگاه که به غمزه و کرشمه، نوجوانی را آغاز زنانگی 
می پندارید، یا وقتی به پختگی هجده سالگی می رسید، خود 
با مردی که  بهشتید. حالا بماند که بعد چه ها می کنید 

عاشقتان بشود و بعدتر مادرانگی و سنگ صبوری و...
به جامعه می دهید  که هستید جوششی  شما همین 
که مردان را دلگرم به پویایی می کند. فی المثل همین 
یادداشتی که می خوانید و نگارنده آن نویسنده ای است از 
گروه مردان. آنگاه جامعه ما، جامعه نامنصفِ ما، با شما 

چه می کند؟ حذف! حذف از عرصه هنر، حذف از عرصه 
موسیقی، حذف از عرصه ورزش، حذف از عرصه فرهنگ، 

حذف از عرصه سیاست، حذف از عرصه مدیریت.
اما شما چه می کنید؟ حضور! حضور در عرصه هنر، حضور 
حضور  فرهنگ،  عرصه  در  حضور  موسیقی،  عرصه  در 
همه  با  مدیریت  عرصه  در  حضور  سیاست،  عرصه  در 

دشواری های حذف و جدال برای حذف نشدن، شما نیمه 
پرتوان جامعه ای هستید که شما را می خواهد نادیده بگیرد.
حالا اما با بودنتان در یک رقابت بزرگ و رسمی بین المللی 
امکان حذف شدن را به هیچ تقلیل داده اید. حضور تیم 
اتفاق   شرایطی  در  سال ها  از  پس  ایران  بانوان  فوتبال 
افتاده، که مصائب موجود بر سر راهشان بر هیچکس 

پوشیده نیست. 
شیرزنان ایرانی برای راهیابی به چنین هماوردگاهی نه 
فقط با رقیبان ریز و درشت از تیم های کشورهای مختلف 
جنگیده اند که دشوارتر از آن باید از سد محدودیت های 
امکاناتی که  زده، مدیرانی مردسالار و  جامعه ای سنت 
نیست، می گذشتند که  و  نبوده  هرگز درخور شان شان 
گذشتند. اما چرا فوتبال زنان اینقدر اهمیت دارد؟ مگر نه 
اینکه دختران و زنان ایرانی با همه این اوصاف که گذشت 
بارها در صحنه های بزرگ ورزش های گوناگون  بارها و 

درخشیده اند!؟
نکته  اما  درخشیده اند  خوش  و  درخشیده اند  آری 
ثروتمندترین  و  درآمدترین  پر  فوتبال،  اینجاست؛ 
فدراسیون ورزشی کشور است و بر کسی پوشیده نیست 
برای سرمایه گذاری  اولویت ورزشی کشور  که همیشه 
در  اما  بوده  مختلف  رقابت های  به  تیم ها  اعزام  و 
بخش آقایان و حالا که بعد از سالیانی، تیم دختران 
آورده.  غلیان  به  ورزش  اهل  دل  در  را  شادمانی  ما 
پس به احترام شما و همه زنان، دختران و دخترکان 
سرزمین مان می ایستیم، کلاه از سر بر می داریم و تمام 
تلاشتان  عزیمتتان،  برای  می شویم  پشتوانه تان  قد 
و پیروزیتان. پاینده باد ایران، زنان و مردانی که برای 

سربلندی این بوم و بر از جان مایه می گذارند.

اوضاع خراب است؛ حتی خراب تر از هرآنچه که »آن ها« 
۱۱ ماه پیش وعده کردند و ما یقین داشتیم که حداقل با 
»این ها« نمی شود، آن قدری که حالا کار به جاهای باریک 
کشیده و برای تمامِ سوءمدیریت های اخیر، وزارت ورزش 
هم باید در کنار فدراسیون فوتبال پاسخگوی انجامِ این 

»نباید«ها باشد.
گفتند فدراسیونِ توسعه محورمان را می خواهیم با فوتبالی ها 
رمالان  با  را  فکرشان  اتاقِ  ترکیبِ  کنیم، سرآخر  مدیریت 
چیدند. گفتند یقین داشته باشید، فدراسیونِ تعاملی ما 
قانونمند خواهد بود، اما ۱۱ ماه است که نواب رئیس شان 

بدون تاییدِ مجمع فعالیت می کند. گفتند می خواهیم منت 
بر سرتان بگذاریم و در دستاوردی مهم برای فداسیونِ دانش 
بنیان، فوتبال ایران را به سیستم VAR تجهیز کنیم، گندش 
درآمد و مشخص شد پای یک شرکت ِ اسرائیلی در میان بوده!
گفتند شفاف سازی رکنِ اصلی فعالیت های مان در فدراسیونِ 
نه تنها  اما  بود،  خواهد  خوبان  هدایتِ  و  مدیریت   تحتِ 
نکردند،  ارائه  فعالیت شان  روند  از  مالی  گزارش  تاکنون 
بلکه حتی مجمع عادی و عموی فدراسیون فوتبال هم 
طی11 ماه گذشته برگزار نشده! گفتند با بودنِ ما، اعتبار 
به فوتبال   مان بازخواهد گشت، اما استقلال و پرسپولیس 
با تکیه بر همین اعتبارشان، به فجیع ترین شکل ممکن از 
آسیا حذف شدند. گفتند می خواهیم فدراسیونی مستقل و 

قدرتمند بسازیم، آن هم با آورده چند ده میلیون یورویی، اما 
حالا کاسه گدایی بدست گرفتند و برای تامینِ هزینه های 
روزانه فدراسیون شان هم به »چه کنم  چه کنم« افتاده اند. 
راستی! ماجرای تورِ تفریحی 32 هزار یورویی آلمان-لیتوانی 
مهندسینِ فدراسیون را هم به این چند قلم اضافه کنید... 

اوضاع در فدراسیون فوتبال همین قدر »فاجعه« است...

حجمِ تناقضِ میانِ نادیده انگاری و موفقیتتان آزاردهنده است...

کلاه از سر بر می داریم!

اولین جلسه ستاد برگزاری انتخابات کمیته المپیک روز 
یکشنبه برگزار شد و نتیجه این جلسه که در مورد آیین 
نامه بوده را به اعضای هیات اجرایی می دهند. هیات 
اجرایی کمیته ملی المپیک نیز قرار است روز سه شنبه 
جلسه مهمی را در مورد تعیین تکلیف انتخابات برگزار کند. 
آیین نامه انتخاباتی مهمترین بحث جلسه است. با اینکه 
رییس کمیته المپیک بارها گفته است انتخابات باید به 
موقع ۱۷ اسفند برگزار می شود اما به نظر می رسد برخی 

اعضای هیات اجرایی به دنبال تعویق انتخابات هستند.
گفته می شود برخی از اعضا که  فدراسیون ندارند و امکان 
حضور در انتخابات هم برایشان فراهم نیست، برای تعویق 
انتخابات از تبصره ۲ ماده ۶ اساسنامه استفاده می کنند 
که در آن عنوان شده آیین نحوه برگزاری انتخابات باید 

به تصویب کمیته بین المللی المپیک و مجمع برسد. 
این نقد به هیات اجرایی وارد است که وقتی خودشان 
اساسنامه را تصویب کرده اند چرا زودتر از این به این بند 
نپرداخته اند و اکنون رسیدگی به آن را برای دقیقه ۹۰ 
گذاشته اند؟ البته رییس کمیته ملی المپیک در مصاحبه 
اخیر خود عنوان کرد اگر امکانش باشد آیین نامه سال ۹۲ 
را اصلاحات کوچکی می دهند و همان را استفاده می 
کنند که اگر هیات اجرایی موافقت کند می توان آن را 

مبنای کار قرار داد.
اما نکته این است که اگر  قرار است نفراتی که امکان 
حضور در مجمع را ندارند و تعدادشان هم کم نیست)مجید 
شایسته، مجید کیهانی، عبدی افتخاری، علی دادگر،علیرضا 
رحیمی،  هادی ساعی که او هم فعلا بلاتکلیف است( رای 

دهند که آیین نامه جدید باید تدوین و آن را به کمیته 
بین المللی ارسال کنند ، که در این شرایط قطعا انتخابات 
از  نام  افتد چرا که طبق اساسنامه ثبت  به تعویق می 
کاندیداها باید از ۱۷ بهمن آغاز شود و در این مدت زمان 
کم، چگونه می توانند پس از گرفتن تاییده IOC، آن را به 

تایید مجمع هم برسانند.  
 یکی از ایرادات به کمیته ملی المپیک همیشه این بوده 
که چرا اعضای هیات اجرایی که دیگر ریاست فدراسیون 
را برعهده نداشتند در هیات اجرایی ماندگار شده اند که 
حالا همین افراد به دنبال تعویق انتخابات باشد. تعویق 
انتخابات جز ایجاد حواشی بیشتر برای ورزش چیزی ندارد 
و این انتظار هست در جلسه فردای هیات اجرایی منافع 

ملی در نظر گرفته شود.

»سه شنبه«؛

جلسه سرنوشت سازِ انتخابات کمیته ملی المپیک

11 ماه هم گذشت؛

گفتند چنینیم و چنانیم دریغا...

توپوتور

نخودِهرآش!

محمدرضا ولی زاده
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شوک به تیم ملی؛ سه ستاره ایران کرونایی شدند
کمال کامیابی نیا و سروش رفیعی در حالی از لیست انتظار به اردوی تیم ملی فراخوانده 
شدند که تست کرونای احمد نوراللهی و احسان حاجی صفی مثبت شده و این بازیکنان با 
توجه به این شرایط، دیدار با عراق را از دست داده اند. همچنین در موردِ سردار آزمون که در 
اردوی تیم باشگاهی اش حضور دارد، اعلام شده که او هم کرونا گرفته و عدم حضور او در 
اردو قطعی است. فدراسیون فوتبال برنامه سفر سردار آزمون را هماهنگ کرده بود و با وجود 

اعلام مثبت بودن تست کرونای او، حضور او در اردوی تیم ملی منتفی است.

کرونا به اردوی زنان فوتبال ایران رسید
چندی پیش، مثبت شدن تست ۱۳ نفر از اعضای تیم ملی فوتبال زنان هند سبب شد 
تا آن ها در تورنمنت جام ملت های فوتبال زنان آسیا ۲۰۲۲ که خود میزبان این رقابت ها 
بودند، از گردونه رقابت ها با تصمیم AFC کنار گذاشته شوند و گروه اول رقابت ها با حضور 
سه تیم چین، چین تایپه و ایران دنبال شود. حالا اخبار نگران کننده ای از اردوی تیم ملی 
فوتبال زنان ایران به گوش می رسد؛ این که فاطمه علیپور مدیر تیم ملی فوتبال زنان ایران 

مبتلا به ویروس کرونا شده است.

درخواست ایران، عربستان و امارات برای میزبانی از دیدارهای تجمیعی
تیم های ایرانی، عربستانی و اماراتی تمایل خود را برای میزبانی از دیدارهای تجمیعی فصل جدید 
لیگ قهرمانان آسیا ابراز کرده اند. کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( از تکرار تجربه برگزاری تجمیعی 
لیگ قهرمانان در سال 2022 خبر داده بود. این رقابت ها سال گذشته میلادی به دلیل همه گیری 
جهانی ویروس کرونا برای نخستین بار به صورت تجمیعی در قطر برگزار شدند. AFC از فدراسیون های 
داخلی خواسته تا نامزدی میزبانی تیم ها در لیگ قهرمانان آسیا را اعلام کنند. تیم های غرب آسیا 

طبق اعلام تاریخ های جدید به صورت تجمیعی در مرحله گروهی رقابت خواهند کرد.

بدهکاری به جا مانده فدراسیون فوتبال از زمان کی روش
اخیراً یکی از دستیاران سابق کی روش با ارسال نامه ای به فدراسیون فوتبال خواهان دریافت پاداشی 
شده که در زمان صعود تیم ملی به جام جهانی 2018 روسیه تصویب شده اما پرداخت نشده بود. میکو 
کوجالا با ارسال نامه ای به فدراسیون فوتبال مبلغی بالغ بر 30 هزار دلار طلب کرده است. حسین شریفی، 
مدیر روابط عمومی و سخنگوی فدراسیون فوتبال گفت: علاوه بر مبالغ مطرح شده، فدراسیون همچنان 

در حال پرداخت مالیات قراردادی است که در فدراسیون قبلی با کارلوس کی روش امضا شده بود.

ثبت و رکورد جدید »طارمی« در پرتغال
طارمی مقابل فامالیکائو برای چهارمین هفته متوالی در لیگ پرتغال موفق به گلزنی شد تا 
آمارش در ریوآوه را تکرار کند. مهدی در فصل ۲۰۱۹/۲۰ و در زمانی که در ریوآوه توپ می زد، 
بین هفته های ۲۶ تا ۲۹ لیگ پرتغال موفق به گلزنی شد و حالا بین هفته های شانزدهم تا 
نوزدهم توانسته دروازه حریفان پورتو را باز کند. طارمی نه تنها به آمار ویژه اش در ریوآوه رسیده 
بلکه او اولین بازیکن شاغل در لیگ پرتغال است که در این فصل موفق شده در چهار هفته 

متوالی، گلزنی کند. 

واکنش فدراسیون به دعوت شدن کنعانی زادگان
نام کنعانی زادگان از سوی دراگان اسکوچیچ در فهرست نفرات دعوت شده به تیم ملی قرار گرفت تا 
بار دیگر حاشیه هایی به وجود بیاید. با این حال حسین شریفی سخنگوی فدراسیون فوتبال بدون آنکه 
اشاره مستقیمی به کنعانی زادگان داشته باشد، طی توییتی در این خصوص واکنش نشان داد. او 
نوشت: »قانون و اخلاق خط قرمز فدراسیون فوتبال هستند؛ اما قصاص قبل از جنایت نمی کند. هر زمان 

رکن قضایی در هر موضوعی به قطعیت رسید، فدراسیون فوتبال هم تبعیت خواهد کرد.«

حضور ۱۰ هزار نفری تماشاگران در دیدار ایران - عراق
غلامرضا نوروزی رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی درباره حضور تماشاگران در دیدار ایران 
- عراق در چارچوب مرحله مقدماتی جام جهانی 2022 اظهار داشت: با پیگیری هایی که 
به عمل آمده است و مساعدت هایی که وزیر ورزش و جوانان انجام داد، نهایتاً موافقت 
شد که بازی با عراق با حضور 10 هزار نفری تماشاگران با رعایت پروتکل های بهداشتی در 
ورزشگاه آزادی برگزار شود. شرایط ورود تماشاگران به ورزشگاه، تزریق دو دز واکسن به 

همراه کارت واکسیناسیون است.

حضور تماشاگران 
والیبال در سالن 
ممنوع شد

فدراسیون پزشکی ورزشی 
در نامه ای به فدراسیون 
والیبال حضور تماشاگران 

در تمامی مسابقات را تا پایان سال جاری به دلیل شیوع 
سویه اومیکرون ویروس کرونا و نگرانی های جامعه درباره 
آن، ممنوع اعلام کرد و این موضوع از سوی فدراسیون نیز در 
نامه ای به باشگاه های فعال والیبال اعلام شد. بدین ترتیب 
دیدارهای باقی مانده بدون حضور تماشاگران برگزار خواهد 
شد. پیش از این و پیرو مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، 
تصمیم گیری درباره حضور تماشاگران در سالن های والیبال 

به ستادهای استانی مقابله با کرونا محول شده بود.

انتخابات فدراسیون 
بسکتبال باز هم به 

تعویق افتاد
بسکتبال  فدراسیون 
انتشار  با  ایران 
تعویق  از  اطلاعیه ای 
انتخابات این فدراسیون خبر داد. در متن این اطلاعیه که 
آمده است:  »به دلیل فراهم نبودن شرایط مورد نیاز و  بنا 
به هماهنگی های به عمل آمده از سوی وزارت ورزش و 
جوانان، مجمع انتخاباتی رئیس و اعضای هیئت رئیسه 
فدراسیون بسکتبال که قرار بود در تاریخ ششم بهمن ماه 
سال جاری برگزار شود، به تعویق افتاده و مقرر است در 
روز چهارشنبه بیستم بهمن ماه سال جاری و در همان 

مکان اعلامی قبلی برگزار شود«.

چرا نام »سردار« در آلمان تغییر کرد؟
سردار آزمون شنبه شب به تمامی شایعاتی که پیرامون آینده حرفه ای اش مطرح شده 
بود، پایان داد و با امضای پیش قراردادی با بایرلورکوزن، مقصد بعدی اش را مشخص کرد. 
»بیلد« همچنین درباره چرایی درج نام »SERDAR« به جای »SARDAR« در پشت پیراهنی 
که با آن از خرید جدید لورکوزن رونمایی کردند، نوشت: »آزمون خودش خواسته تا نامش 
به این شکل )سِردار به جای سَردار( پشت پیراهنش نقش ببندد و نمایندگان باشگاه هم 

به همین خاطر پیراهنی به این شکل برای امضا کردن با خود به دبی بردند.«

انضباطی  کمیته  رای  شکستن  احتمال 

چقدر است؟
مهدی دادرس عضو کمیته استیناف در مورد اینکه آیا ممکن است رای 
صادره مغایر با رای کمیته انضباطی باشد، اعلام کرد که بله، احتمالش 
وجود دارد. 50-50 است. وی در خصوص اینکه برخی معتقدند طولانی 
شدن اعلام رای نشان می دهد کمیته استیناف تحت فشار است تا رای 

بشکند،  را  انضباطی  کمیته 
عنوان کرد: کسی جرات ندارد 
ما را تحت فشار قرار بدهد و 
زیر بار فشارها نمی رویم. ضمن 
اینکه هیچ کس چنین کاری 
نکرده، اگر اعلام رای طولانی 
که  است  این  به خاطر  شده 
پرونده خاص و حساسی داریم.

پیشنهاد عجیب به وزیر ورزش در مورد 

پرسپولیس!
بیژن ذوالفقارنسب که اخیرا به عنوان رئیس هیئت مدیره باشگاه 
پرسپولیس انتخاب شد، چند روز بعد از سمت خود کناره گیری کرد و 
هنوز وزیر ورزش و جوانان واکنشی به این استعفا نشان نداده است. 
وی که بی خبری اش از برخی وقایع در روزهای اخیر جنجال ساز 
شد، درنهایت تصمیم گرفت 
عطای کار در باشگاه قرمزها 
را به لقایش ببخشد، گفته 
مستعفی  رئیس  می شود 
هیئت مدیره قرمزها به وزیر 
که  کرده  پیشنهاد  ورزش 
عضو  صدری  جایش  به 

هیئت مدیره، شود.


